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Pastorační rada farnosti Nejsvětějšího Srdce Páně 
Praha – Vinohrady 

 

 
Zápis 

ze zasedání konaného dne 24. října 2024 
 

Za pastorační radu přítomni: P. Jan Houkal, P. Petr Beneš CSsR, Maria Mlada Ondrášová, Milada 
Provinská, Lukáš Revenda, Pavel Samec, Barbora Sedláčková, Michaela Skalická, Jan Trlifaj, Bořivoj 
Tydlitát, Jindřiška Vernerová a Jan Vlnas.  
Omluveni: Tomáš Fischer, Miloš Hrdý a Michaela Valentová. 
 
P. Jan Houkal na začátku zasedání pastorační rady farnosti informoval přítomné členy o plánovaných 
bodech jednání z jeho strany: 1. Informování o stavu probíhajících rekonstrukcí, 2. krátká rekapitulace 
finanční situace farnosti, 3. plán pastoračních aktivit na podzim a zimu a 4. především prosba o pomoc 
s organizací letní pouti do Říma. 
 
Rekapitulace rekonstrukce farní zahrádky. P. Jan Houkal sdělil, že rekonstrukce stála 2.672.243,- Kč 
a vícepráce 51.982,- Kč. Vícepráce za dlažbu vyšly na 48.000,- Kč. Termín dokončení je zítra. Dílo bude 
převzato s uvedením nedodělků, které budou ještě dokončeny. Žádost o dotaci byla podána dnes 
na částku 1.750.000 Kč. Předpoklad je, že farnost obdrží dotaci ve výši 1.200.000,- Kč. V odůvodnění 
žádosti byl uveden nutný souběh prací s rekonstrukcí náměstí. Magistrát hl. m. Prahy dopisem potvrdil, 
že to tak skutečně bylo zapotřebí. 
Příští rok bude veřejné slyšení k návrhům k sadovým úpravám, na které dotace však přiděleny nebudou. 
Tyto úpravy se uskuteční a podzim 2025 v době vegetačního klidu. Bude se dále jednat o využití zelené 
plochy. 
Krátká rekapitulace vztahu kostela/farnosti k rekonstrukci náměstí. P. Jan Houkal informoval, že 
proběhla diskuze o osvětlení zadní cestičky, aby staří lidé o holích a maminky s kočárky mohly cestičku 
využívat i za tmy. Při stavebních úpravách náměstí byl poškozen okapový chodníček okolo kostela. 
Magistrát hl. m. Prahy zaplatí jeho opravu a vybudování. Vedoucí odboru již podepsala tyto stavební 
práce. Okapový chodníček je součástí veřejného prostoru, bylo by tedy amorální, aby tyto stavební 
práce platila farnost. Včera se navíc zjistilo, že je chodníček vratký. Voda z chrličů z podstříšek kostela 
bude vedena na veřejné mlaty. Farnost usiluje o udržení plného přístupu do kostela i přes probíhající 
rekonstrukci náměstí, zajištění přístupnosti pro imobilní osoby a rodiče s kočárky a osvětlení 
přístupových cest za tmy. 
Farnost zaplatí hrdla vodních přípojek za 121.000,- Kč. 
 
Stav probíhající rekonstrukce kostela. P. Jan Houkal přítomným oznámil, že proběhla rekonstrukce oken 
zázemí – knihovny. Nyní probíhá restaurování „lítaček“, tedy kyvných dveří ve vstupních prostorách 
kostela, dveří na kůr a též dveří tvořících vnitřní středovou bránu. 
 
Plán rekonstrukce kostela v roce 2025. V roce 2025 je naplánována oprava motorů zvonů. Zatím byla 
odložena, je připravován návrh indukčních motorů bez řetězů. Další připravovanou částí rekonstrukce 
bude oprava varhan, kdy proběhne oprava píšťal, jsou popraskané membránky mezi píšťalami. Do 
středové osy kostela bude na kůru umístěn nový varhanní stůl, což je levnější varianta než rekonstrukce 
stolu stávajícího. Současný hrací stůl je navíc příliš hluboký. Varhaník bude sedět zády k oltáři. Pan 
Fischer na této rekonstrukci již postupně pracuje. 
Z řad přítomných členů pastorační rady farnosti vzešel návrh na drobnou opravu dřevěné desky 
na straně penitenta ve zpovědnici P. Petra Beneše CSsR, která je ve špatném stavu.  
 
Rekapitulace finanční situace farnosti. P. Jan Houkal informoval o zůstatku na účtu farnosti. 
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Příprava farního poutního a poznávacího zájezdu do Říma. Byla provedena předběžná kalkulace ceny 
zájezdu. Na ubytování byla již uhrazena 50 % záloha v hodnotě 135.000,- Kč. V ceně ubytování je 
počítáno se snídaní. Příští týden osloví P. Jan Houkal pana řidiče, který s farností jezdí na farní poutě. 
V autobuse je kapacita 49 míst, do ceny za dopravu je nutno též zahrnout diety a ubytování dvou řidičů, 
kteří se budou během cesty střídat z důvodu bezpečnostních přestávek. Cesta z Prahy do Říma bude 
trvat cca 16 hodin. P. Jan Houkal se ujme role průvodce. Na cestě do Říma by proběhla návštěva Padovy, 
či Verony. Na zpáteční cestě je počítáno s návštěvou Assisi. Kapacita domu Velehrad je 45–63 osob. 
P. Jan Houkal se ověří možnost ubytování účastníků bez společné dopravy autobusem do Říma a zpět. 
Teoreticky by se až 11 osob mohlo dopravit letecky. 
Bylo domluveno, že bude vytvořena písemná přihláška, která se bude odevzdávat v sakristii. Dále 
účastníci zaplatí zálohu s VS farní pouti na farní účet. Zazněl návrh, že v případě neúčasti bude účtován 
storno poplatek. Padl též návrh na zapracování poučení o GDPR – oprávněný zájem („Sbíráme tyto 
údaje a děláme s nimi to a to.“) Bude též určen deadline pro zaplacení zálohy. Bylo domluveno, že každý 
účastník se přihlásí sám, případně přihlásí rodinné příslušníky.  
P. Jan Houkal oznámil, že na každý den naplánuje meet pointy a bude na účastnících, čeho dalšího se 
budou chtít účastnit. Šeptákovou soustavu pro průvodce poptá Michaela Valentová. Lukáš Revenda 
pomůže s organizací. 
 
Farní časopis. Barbora Sedláčková informovala, že uzávěrka vánočního (čtvrtého) čísla farního časopisu 
Zprávy od Srdce proběhne za týden. Číslo vyjde první adventní neděli. V časopise si čtenáři buou moci 
přečíst rozhovor s P. Janem Houkalem. 
Padl dotaz na další konání alfa kurzů. P. Jan Houkal zjistí. 
 
Jarní prázdniny na Mariánské. Bude nabídnuto na společenství maminek pro rodiny. K tomu se počítá 
s účastí cca 5 dětí na běžkách. 
 
Farní charita. Jindřiška Vernerová informovala o přípravě konání Tříkrálové sbírky 2025. Kromě toho 
upozornila, že nebyl farní charitě dosud zaplacen podíl na Tříkrálové sbírce za poslední 2 roky. Jedná se 
o částku v hodnotě cca 60.000,- Kč, kdy jeden rok se farní charita vzdala svého podílu, ale další rok již 
nikoli. Tedy se stále jedná o částku v hodnotě cca 30.000,- Kč. Jindřiška Vernerová se snaží s Charitou 
Česká republika od jara domluvit na úhradě.   
Dále se chystá sbírka pro azylový dům, kdy lze materiálně přispět do dvou košů umístěných v 1. patře 
vedle vstupu do farní knihovny. Padl návrh zmínit konání této sbírky do nedělních ohlášek. 
Proběhlo setkání se sestrou Kymer a dalšími sestrami z Nadace sester boromejek. Sestry informovaly 
o své činnosti a požádaly o spolupráci s farní charitou. 
 
Vnitřní infosystém cedulek. Probíhá plnění úkolu, je k dispozici návrh a probíhá konzultace s památkáři. 
 
Sčítání účastníků bohoslužeb v našem kostele. P. Jan Houkal informoval přítomné, že reálně bylo 
při nedělních bohoslužbách odevzdáno 771 sčítacích lístků. Rozdaných lístků bylo však více. 
Při předchozím sčítání bylo odevzdáno 780 sčítacích lístků. 
 
Jan Trlifaj informoval o současném vývoji okolo synodality v pražské diecézi. 
 
Zazněl návrh na kontrolu cen elektřiny a plynu, které za ně farnost platí. O kontrolu se přihlásil Lukáš 
Revenda. 
 
Informační letáčky o kostelu. Natištěné letáčky o kostelu v českém jazyce jsou již volně k dispozici 
na klekátku u hlavního vstupu do kostela. Jan Vlnas též oslovil Petera Stephense s prosbou o přeložení 
textu na letáčcích do anglického jazyka. Následně připraví anglickou verzi letáčku. 
 
Pavel Samec bude od příštího roku vykonávat stavební dozor na probíhající rekonstrukci kostela. 
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Bylo domluveno, že další zasedání pastorační rady se uskuteční ve čtvrtek 16. ledna 2025 od 19:00. 
 
  
 
 
 
 
  P. Jan Houkal, farář 
 
Zápis provedl: Jan Vlnas 
Revidovaná verze 


